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Podgorica

Na osnovu elana 187 Poslovnika Skupgtine Cite Gore, postavljam
sljedeee pitanje predsjedniku Vlade Cite Gore, gospodinu Milu Dukanovieu:

Patovani Predsjedniee Vlade,

Koje konkretne mjere i kad, namjerava preduzeti Vlada kako bi se
uredila oblast dodjele koncesija, bez obzira da Ii je rijd o eksploataciji
gume, vode iii mineralnih sirovina? Sume, kao opgte kolektivno dobro
kojim gazduje drava, putem tendera za dodjelu koncesija daju se
koncesionarima na korigeenje. Trenutno, stanje u umama nije korigeenje,
nije eksploatacija vee totalna devastacija.

Obrazlolenje:

Na sjednici Skup gtine koja je i dalje otvorena, razmatrali smo izvjegtaj
Komisije za koncesije za 2013. godinu. Na osnovu podataka sadrZanih u tom
dokumentu moglo se zakljueiti da je stanje u ovoj oblasti lo ge. Eksploatacija
prirodnog bogatstva je nesrazmjema naplaeenim porezima, pad naplate je preko
50% u odnosu na 2011 godinu, nijesu ispo gtovani zakljueci Skup gtine Cite
Gore. Migljenje DRI kao nezavisne, najbolji je pokazatelj stanja u ovoj oblasti.

Poseban akcenat dajem na eksploataciju ume. S obzirom da je Cma
Gora, odnosno sjever nage drZave bogat umama, drvna industrija kao privredna
grana ima moguenost da uposli znatan broj radnika. Koncesionarima je
ustupljena velika kolieina drvne mase, bibo da se radi o vigegodignjim
koncesionim ugovorima iii o jednogodi gnjoj prodaji. Umjesto da se sirovina
preraduje, na svakom koraku je evidentan njen izvoz. Poluproizvod i finalni
proizvod su rijetkost a nasuprot tome imamo uvoz namje gtaja koji, prema
podacima kojima raspolalem, godi gnje premaguje cifru od 40 miliona eura.
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Ono to je vie puta potencirano i na gta je ukazivano jeste nepogtovanje
koncesionih ugovora. Ova pojava direktno utiOe na smanjenje ionako malog
broja upogljenih.

Kakve se mjere preduzimaju kada koncesionari ne ispunjavaju ugovorene
obaveze? Iz Izvje gtaja Komisije za koncesije se mo2e vidjeti da je broj
raskinutih ugovora simboliOan i ni gta vie od toga.

Tralim odgovor i u pisanoj formi.

Poslanik,
Almer H. Kalae

Aka /aInc
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Podgorica, 22. jul 2014. godine

SKUnTINA CRNE GORE
Gospodin Ranko KRIVOKAPle, predsjednik

Pogtovani predsjedni&,

U skladu sa stavom 7 dana 187 Poslovnika Skup gtine Crne Gore u prilogu
dostavljam pisane odgovore na poslanitka pitanja, postavljena tokom Premijerskog
sata odrianog 25. jun 2013. godine.

S pogtovanjem,



6. Almer KALAt

POSLANItKO PITANJE

Pogtovani Predsjedniee Vlade,

Koje konkretne mjere i kad, namjerava preduzeti Vlada kako bi se uredila oblast
dodjele koncesija, bez obzira da Ii je rijee o eksploataciji ume, vode III mineralnih
sirovina? gume, kao opgte kolektivno dobro kojim gazduje driava, putem tendera za
dodjelu koncesija daju se koncesionarima na korigtenje. Trenutno, stanje u umama
nije korigtenje, nije eksploatacija vet totalna devastacija.

Obrazloienje:

Na sjednici Skup gtine koja je i dalje otvorena, razmatrali smo izvje gtaj Komisije za
koncesije za 2013. godinu. Na osnovu podataka sadrianih u tom dokumentu moglo
se zakljueiti da je stanje u ovoj oblasti loge. Eksploatacija prirodnog bogatstva je
nesrazmjerna naplatenim porezima, pad naplate je preko 50% u odnosu na 2011
godinu, nijesu ispo gtovani zakljueci Skup gtine Crne Gore.

Migljenje DRI kao nezavisne, najbolji je pokazatelj stanja u ovoj oblasti. Poseban
akcenat dajem na eksploataciju ume. S obzirom da je Crna Gora, odnosno sjever
nage dr sfave bogat umama, drvna industrija kao privredna grana ima moguenost da
uposli znatan broj radnika. Koncesionarima je ustupljena velika kolieina drvne
mase, bibo da se radi o vi gegodignjim koncesionim ugovorima iii o jednogodignjoj
prodaji. Umjesto da se sirovina preracluje, na svakom koraku je evidentan njen
izvoz. Poluproizvod i finalni proizvod su rijetkost a nasuprot tome imamo uvoz
namjegtaja koji, prema podacima kojima raspolaZem, godi g nje prema g uje cifru od 40
miliona eura.

Ono to je vie puta potencirano i na gta je ukazivano jeste nepogtovanje
koncesionih ugovora. Ova pojava direktno utiee na smanjenje ionako malog broja
upogljenih. Kakve se mjere preduzimaju kada koncesionari ne ispunjavaju
ugovorene obaveze?

Iz Izvje gtaja Komisije za koncesije se mole vidjeti da je broj raskinutih ugovora
simboliean i ni gta vie od toga.

Train odgovor i u pisanoj formi.



ODGOVOR

Pogtovani poslaniee !Cala&

Prilikom razmatranja izvjegtaja Komisije za koncesije i izvjataja Driavne revizorske
institucije na Vladi i u Skup gtini Crne Gore, date su ocjene da postoje nedostaci u
oblasti korigtenja prirodnih resursa putem koncesija. Vlada je o svim nedostacima
navedenim u pomenutim izvje gtajima bib upoznata preko Ministarstva
poljoprivrede i ruralnog razvoja znatno prije objavljivanja pomenutih izvjegtaja.

UvaZavajuei potrebu daljeg unaprjedenja procedura za dodjelu koncesija u oblasti
gumarstvu, kao i pobolj ganja ambijenta za poslovanje privrednih subjekata u
djelatnosti drvne industrije, Vlada je objedinila oblasti gumarstvo i drvopreradu u
okviru Ministratsva poljoprivrede i ruralnog ravoja, dok je Uredbom o organizaciji
driavne uprave, Uprava za gume postala organ u sastavu Ministarstva poljoprivrede
i ruralnog razvoja.

Trenutno, preko resornog ministarstva, Vlada Crne Gore sprovodi vie aktivnosti u
ovoj oblasti:

• Sprovedena je kontrola postupaka dodjele koncesionih ugovora i stepena
izvrgenja ugovora. Vet su ostvareni prvi pozitivni pomaci;

• Iniciran je raskid koncesionih ugovora u slueajevima u kojima
koncesionari nijesu izvr gavali obaveze na predvideni naein. Do sada je
rakinuto pet ugovora;

• Utvrdena je precizna dinamika donoknja godi gnjih planskih dokumenta,
kako se ne bi kasnilo sa ustupanjem S'uma na korikenje tokom radne
(ljetnje) sezone;

Sve ovo su samo preduslovi za unaprjedene stanja u oblasti gumarstva i
drvoprerade. U narednoj fazi neophodno je ojaeati razvojne mjere i mjere podrgke,
koje ee biti koordinirane iz jednog ministarstva. Posebno se mora voditi raeuna o
drvnoj industriji, za koju se opravdano procjenjuje da mole imati dinamiean rast.
Nastojanja resornog ministarstva su da se sirovinska osnova u mnogo veeem obimu
preraduje od strane domatih drvopreradivaekih preduzeta, a ne da se izvozi.



Efikasnijom upotrebom resursa poveeatemo konkurentnost drvopreradivaeke
industrije, all i odgovoriti na sve veee zahtjeve druktra u odnosu na gumske resurse.

Takode, izmjenama Zakona o §umarstvu biee uklonjena uska grla u pogledu
sprovodenja zakonskih propisa. Moramo biti mnogo odluenifi u primjeni zakona i
poslovanju ugovorenih obaveza, kako od strane nadlelnih chiavnih institucija, tako i
od samih koncesionara. Zato su izmjene Zakona o umama koje je predlailo
Ministartsvo poljoprivrede i ruralnog razvoja usmjerene u pravcu unaprjedenja
sistema kontrole izvrgenja zakonskih propisa i op§ih akata, i bolje koordinacije
nadleinih sluibi i inspekcijskih, poreskih i carinskih organa.

Na kraju, konstataciju da je trenutno na sceni devastacija guma smatram ogtrom.
Podaci koje smo dobili kao rezultat niza medunarodno podnanih projekata (od
LuxDevelpment-a do WA projekata) pokazuju da je stanje guma u Crnoj Gori dobro,
da imamo znaeajne pow- gine pod umama i,to je jo§ znaeajnfie, da je stanje nageg
eko-sistema dobro za buduei. razvoj. Naravno, uvijek se moie postiei i vie i bolje.
Uvjeren da se od strane resornog ministarstva preuzimaju maksimalni napori da se
uoeene slabosti otklone, zavede red u oblasti gumarstva i drvoprerade i swore
uslovi za dinamienfi razvoj. To dostignute mjerieemo preko tri kriterijuma, koja sam
predlo'iio u svom eskpozeu u Parlamentu Crne Gore predstavhajuti Program rada
Vlade. Prije svega: povetanje zaposlenosti, poveeanje prozivodnje i rasta izvoza.

Zahvaljujem na paZnji!
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